
Prehľad života farnosti Sedembolestnej Panny Márie  
v Priechode za kalendárny rok 2020  

 
Rok 2020 bol výnimočný tak v celej spoločnosti, ako aj v živote našej farnosti hlavne 
z dôvodu opatrení, ktoré mali za cieľ obmedziť šírenie vírusového ochorenia COVID-19. 
Nikto zo žijúcich si nepamätá situáciu, keď kostoly zostali zatvorené na niekoľko 
týždňov. Nebolo dokonca dovolené ani spoločné slávenie veľkonočnej či vianočnej 
liturgie. Napriek istému spomaleniu, sa avšak život v našej farnosti nezastavil.  
Tak ako život rodiny sa nezastavuje ani v čase „lockdownu“, tak sa aj napriek rušeniu 
verejného slávenia sv. omší nikdy nezastavili základné funkcie „farskej rodiny“: V čase 
obmedzení bol náš chrám otvorený a v ňom možnosť osobnej poklony; ak nemohol byť 
otvorený chrám, tak bola Sviatosť Otlárna roznášaná po farnosti – či už v monštrancii na 
poklonu, alebo s možnosťou pristúpiť ku svätému prijímaniu. V rámci podujatia „Doma 
so svätými“ prišli relikvie našich svätých z chrámu priamo do Vašich domácností. Viem 
že viaceré rodiny si začali v čase karantény vykonávať liturgiu domácej Cirkvi, alebo 
viac študovať exegézy nedeľného evanjelia, ktoré boli v čase karantény do farnosti 
ponúknuté cez internet, alebo boli dostupné v predajni potravín, či boli aj roznesené 
priamo do poštových stránok. Pozitívne je, že niekotré domácnosti sa začali spolu modliť, 
či už za svoje zdravie, alebo aj za celospoločenskú situáciu – k tomu nás každý večer 
o 20:00 hod. pozýva aj zvon Sedembolestnej Panny Márie. Mnohí sledovali duchovné 
programy cez TV-LUX, či Rádio Lumen, prípadne aj niektorí starší (čo ma prekvapilo), 
sledovali záznamy duchovnej obnovy – napr. od pátra Chmielewského, či sami si našli 
prednášky či povzbudenia, s ktorými ste sa mi potom zdieľali. V rámci života farnosti sme 
mali viaceré pohreby, konali sa farské katechézy pred 1. sv. prijímaním, katechézy pre 
snúbencov, či rodičov pred krstom. V posledných dňoch roka niektoré z rodín prijali výzvu 
k modlitbovej iniciatíve „Nazaret mojím domovom“.  To všetko je stále iba malá časť 
z toho, čo znamená „život vo farnosti“ aj počas koronakrízy...  Bohu vďaka za to všetko!  
Osobne ma zo všetkých podujatí roka najviac povzbudila skutočnosť, že od 6. septembra 
sa v našej farnosti nepretržite modlíme pred vyloženou Sviatosťou Oltárnou - každý 
večer o 20:00 hod. Spočiatku to bola forma prípravy na hodovú slávnosť, ale keďže sa 
adorácie pravidelne zúčastňovalo viac ako 25 veriacich, tak sme sa v adorácii rozhodli 
pokračovať aj po hodoch. Začali sme sa modliť za epidemiologickú situáciu v našej 
farnosti a v celej spoločnosti. Veľmi pekne ďakujem všetkým tým, ktorí sa do tejto 
iniciatívy zapojili a nechali sa osloviť svetlom Ježiša Krista. Je to pre mňa veľkým 
povzbudením! 
 
Každý z nás tento rok prežil istú formu obmedzení, ba poniektorí aj priamu konfrontáciu 
strachu zo smrti, či prísnej izolácie a samoty. Ježiš si ku každému tento rok nachádzal 
osobitú cestu a vedomie potreby jeho osobného prijatia v súčasnej situácii je veľmi 
pozitívny fakt. Mnohí teda vstupujú do nového roku s touto novou skúsenosťou: 
potrebou Krista a jeho osobného prijatia. Nech nás všetky okolnosti života 
približujú bližšie ku Kristovi, ktorý jediný má odpovede na otázky života a smrti a 
ktorý jediný premohol smrť svojím zmŕtvychvstaním. Hlavne za to ďakujeme a aj 
prosime (každý osobne) za účasť na tomto tajomstve zmŕtvychvstania v rámci 
spoločných nedeľných slávení svätých omší. Tie sa nám stali v tomto roku vzácnejšími, 
ako za bežných okolností spoločenského života. Všetkým Vám, kto ste sa zapojili do 
tohto kolobehu života ďakujem a vyprosujem Božiu ochranu a požehnanie!  
   



Pastoračné aktivity  
 Počas roka sme do večnosti odprevadili 14 farníkov, pričom siedmi boli na tento 

prechod sviatostne pripravení a siedmi žiaľ nie. Pripomínam svoju ochotu poslúžiť 
návštevou pri chorých po domoch počas prvopiatkového týždňa; záujem prosím 
nahlásiť na tel.čísle farského úradu: 048/ 4189131.  

 Krstom sme privítali do našej farnosti iba 2 deti. V porovnaní s počtom pohrebov 
bude mať toto číslo už čoskoro vážne následky na život farnosti. Tento stav možno 
súvisí aj s epidemiolgickou situáciou, pretože väčšie rodinné podujatia sa dnes 
odkladajú „na neskôr“, ale podľa môjho názoru to súvisí predovšetkým s dlhodobo 
veľmi nízkou sobášnosťou a nepochopením úlohy viery (nie iba obradu v kostole) 
pre život v trvalom a nerozlučnom vzťahu. Ak by bola viera iba „tradícia“ tak 
skutočne počas tohto roka môže platiť, že „dnes je iná doba“. Som však presvedčený, 
že: „Ježiš Kristus je ten istý: včera, dnes a naveky“ a preto Krista rovnako potrebuje 
každá generácia. Bez neho sa nedá žiť život krásny, usporiadaný, zmysluplný 
a hodnotný. Nech nám Pán pomáha! 

 Prvé sv. prijímanie prijalo 5 žiakov tretej triedy z našej základnej školy. Termín bol 
posunutý na 5 júl a to z dôvodu epidemiologickej situácie. Ďakujem rodičom detí za 
porozumenie a spoluprácu. Zosobášil  sa jeden manželský pár a to práve v čase 
platných obmedzení, čo je to veľmi dobre, pretože Covid sa dá prežiť najlepšie  
v kruhu milujúcich a nikdy nerozlučiteľných ľudí, ktorých spája Božia milosť.   
Birmovka bola v našej farnosti naposledy v roku 2017. Počas jesene sme chceli 
začať s prípravou, avšak vzhľadom na epidemiologickú situáciu začneme až po 
doznení aktuálnej vlny vírusového ochorenia. V tomto čase prosím o nahlasovanie 
detí, kt. majú záujem prijatie sviatosti birmovania. Prihlášky sú v zadnej časti kostola.  

 Dňa 15. septembra sme oslávili titul nášho chrámu. Za službu slávnostného kazateľa 
ďakujeme vdp. Martinovi Pečarkovi, farskému administrátorovi z Podkoníc. 
 Ďakujem všetkým gazdinkám za prípravu bohatého pohostenia po sv. omši – agapé!  

 Aj z pohľadu pobožností, bol tento rok iný. Do večnosti sme odprevadili našu 
ružencovú horliteľku, pani Júliu Ivaničovú, ktorá sa denne predmodlievala v chráme 
ruženec. Na istý čas zostalo pred sv. omšou v chráme iba posvätné ticho... V máji 
požiadala pani Estera Strečková o porozumenie, že zo zdravotných dôvodov už nebude 
môcť začínať spoločné spevy, ak na liturgii v týždni nebol organový doprovod. To však 
nevedela, že v tom istom týždni bola pozastavená aj táto služba, čomu sa (žiaľ 
neúspešne) už dlhšie snažila predísť aj farská rada. Náš chrám teda zostal v tomto roku 
bez spevu a organového doprovodu. Nekonali sa ani tradičné pobožnosti na cintoríne, 
stretnutia detí a mládeže, adventné stretnutia pri zdobení medovníkov na stromček, či 
pobožnosť „Kto dá prístrešie sv. rodine“ ... Na druhej strane (ako som spomenul už 
v úvode) sa ukázala dôležitosť rodinných aktivít pri odovzdávaní viery. Už som 
spomenul liturgiu domácej cirkvi, avšak bol som potešený za prijatie výzvy „Jesseho 
strom“, ktorá bola rozdaná deťom na hodinách náboženstva. Ďakujem za zaslanie 
fotografií so svojím „stromom“!  Ďakujem aj tým, ktorí sa zapojili do práve 
prebiehajúcej iniciatívy: „Vytvorme nazaretský dom“, ktorú zastrešil aj rožňavský o. 
biskup Mons. Stanislav Stolárik:  http://new.burv.sk/2020/12/23/pozvanie-k-spolocnej-
modlitbe-vytvorme-nazaretsky-dom/  Skutočne sa dnes ukazuje, aká je rodina 
nenahraditeľná v otázke odovzdávania viery! 
Chcem ešte raz poďakovať tým, ktorí si zvykli chodiť na poklonu Sviatosti Oltárnej 
každý večer. Ďakujem za Vašu odvahu vo vydávaní svedectva viery aj v zložitých 
podmienkach, ktoré nám tento rok priniesol. Rôzne temnoty boli a aj budú súčasťou 



nášho života. Ani „doba“ v ktorej sa narodil a žil Ježiš nebola iná a on predsa prišiel, 
aby jeho láska a neha prežiarila temnoty našich životov. Ježišovo prijatie bolo a bude 
neustále sprevádzať akási dráma, či osobný zápas: „Pravé svetlo, ktoré osvecuje 
každého človeka, prišlo na svet. Bol na svete a svet povstal skrze neho, a svet ho 
nepoznal. Prišiel do svojho vlastného, a vlastní ho neprijali.“ (Jn 1, 9 -11) Vieme 
avšak s istotou, že Jezišovo svetlo premohlo tmu a preto nič iné ani v „tejto dnešnej 
dobe“ nie je potrebné: Nech je pochválený Ježiš Kristus! 

 
Hospodárske aktivity:  

 Firma Lamper, od 3. 8. do 14. 8. realizovala opravu strechy a výmenu strešnej 
krytiny na kostole sv. Jozefa robotníka na Balážoch v celkovej cene 22.389,54 €. 
Realizácii predchádzalo písanie projektových žiadostí, príprava dokumentácie, dva 
roky organizovania zbierok. Z Božej milosti a štedrosti dobrodincov [veriaci 
z Balážov (7.355 €), veriaci z Priechodu (4.375 €), BBSK (9.000 €), iní darcovia 
(3.700 €)] sa práce podarilo realizovať načas, verím že aj kvalitne ale hlavne bez 
zadĺženia. Z vďačnosti Bohu prebehla aj oprava dvoch sôch v presbytériu kostola. 

 Na farskej budove prebiehala od jari až do jesene najkôr brigádnicky a neskôr aj 
s pomocou fimy KAPA oprava štyroch vikierov. Svojpomocne boli ošetrené novým 
náterom: 6x vonkajšie dvere na fare a kostole; 3x podstrešné štíty na fare; 3x lavičky, 
2x balkónové zábradlie, rampa pre vozíčkarov, 4x mreže kostola, odkvapové zvody. 

 Po dokončení prác na streche kostola Baláže sa začala dokumentačná 
a administratívna príprava na maľovanie strechy kostola Sedembolestnej Panny 
Márie v Priechode. Realizácia maľovania strechy kostola je naplánovaná na jar 2021. 

 V kostole Sedembolestnej Panny Márie v Priechode sa začali pripravovať podklady 
na rekonštrukciu presbytéria chrámu, keďže v tomto roku slávime 50. výročie jeho 
postavenia. Žiaľ, k rozvinutiu konkrétnej spolupráce s pôvodným architektom sa 
nedospelo a z toho dôvodu bol na začiatku decembra kontaktovaný nový architekt. 
Prosím aj o Vaše modlitby za zdarný priebeh prác, pretože aj vzhľadom na súčasnú 
epidemiologickú situáciu je každý krok k zdarnému realizovaniu plánovaných prác 
značne sťažený. Vopred ďakujem za pomoc. 
 

 Poďakovanie: 
 Ďakujem každému, kto sa nechal osloviť Duchom Svätým a akýmkoľvek spôsobom 

pomohol vo farnosti: PRAKTICKY: akoukoľvek svojou službou, brigádou, finančne 
svojím milodarom, praním liturgických paramentov, riadením kostola (zvlášť tento 
rok jeho dezinfekciou, či označovaním miest na sedenie podľa platných 
hygienických noriem), službou na opravách, údržbe, či zabezpečení bežnej 
prevádzky farskej budovy, farskej záhrady, spracovaním farskej agendy: počítanie 
peňazí, ich rozmieňanie, vedenie účtovníctva, príprava a vytvorenie projektových 
žiadostí a dokumentácie z rekonštrukcie kostola sv. Jozefa na Balážoch atď.  
 PASTORAČNE: pomoc pri príprave liturgických slávení, prípravách na 1. sv. 
prijímanie, služby lektorov, organistu, miništrantov, kostolníčiek, výzdoba chrámu , 
štedrosťou – prípravou pohostenia pútnikov či hostí počas agapé.  
A v neposlednej miere poďakovanie patrí aj tým kto vytváral počas uplynulého roka 
DUCHOVNÚ ZÁŠTITU svojimi modlitbami, obetami, pobožnosťami, príhovormi, 
výchovou detí a mládeže k zbožnosti a bázni pred Pánom.   

 Všetkým Pán Boh zaplať! Za všetkých dobrodincov farnosti je každú prvú nedeľu 
v mesiaci slúžená svätá omša.  



Prehľad financovania (farský kostol a fara – bez filiálky Baláže) 
  
  Príjmy:  

Zvonček (zbierky pre farnosť) + elektrika, opravy kostola a fary    9.977,31 € 
Zbierky na odoslanie (Seminaristi, charita, Sv. Otec, Misie, masmédiá, Afrika, Sv. Zem...)  1.193,65 €  
Ostatné príjmy nedaňové                         1.192,32 € 
Príspevok z obce                  4.000,00 € 
Príspevky za časopisy a knihy:                 1.009,81 € 
Príjmy z organizovania akcií na fare                    240,00 € 
Nájomné antény na veži                     836,00 € 
   Príjmy spolu :                    18.449,09 € 
 

   Výdavky: 
Kostol (liturgické výdavky 160,03 €, elektrika 986,47 opravy 6.440,59 €)                           7.587,09 € 
Farské priestory (administratívne 291,10 €, energie 1450,12 €, opravy 1895,94€):             3.637,16 € 
Nákup kníh a časopisov:                       1.045,80 € 
Odoslané zbierky na biskupský úrad:                       1.193,65 € 
Poistenie budov (391,02 €) a príspevky do fondov Biskupského úradu (242,13 €) :       633,15 € 
Ostatné výdavky nedaňové               392,51 € 
   Výdavky spolu                        14.489,36 € 

 
K dátumu: 31. 12. 2019 sme mali na bankovom účte Priechod 16.004,18 € a v pokladni 306 €.   

(Na druhom účte „Baláže“, ktorý nie je zahrnutý v tomto vyúčtovaní, je 4.265,73 €) 
 
 
Jubilejný rok 2021 

 V roku 2021 slávi náš chrám 50. výročie od svojho požehnania. Láskavo Vás prosím 
o Vaše modlitby za našu farnosť, za obnovu života viery v našich rodinách, za ducha 
odpustenia v rámci susedských a rodinných vzťahov, a hlavne za to, aby chrám bol 
miestom odkiaľ pramení zmierenie a Pánova láska a aby sme ju mohli všetci zakúsiť 
a prijať. Aj preto ako najdôležitejšiu súčasť prípravy na Veľké Jubileum nášho 
chrámu vidím v osobnej modlitbe srdcom – najlepšie (ak to epidemiologická situácia 
dovolí) pred vyloženou Sviatosťou Oltárnou. Tu sa môžeme stretnúť s Kristom, 
ktorého evanjelisti predstavujú ako toho, v ktorom prišlo naplnenie starého jubilea, 
pretože Kristus prichádza ohlásiť rok milosti Pána a návrat k Otcovi. 
Mojžiš svojmu národu píše: „Päťdesiaty rok zasväťte! Ohláste slobodu pre všetkých 
obyvateľov krajiny! Má to byť pre nich jubilejný (milostivý) rok. Vtedy každý dostane 
do vlastníctva svoj majetok a každý sa vráti k svojmu rodu. Päťdesiaty rok je pre vás 
jubilejným rokom. V jubilejnom roku nech sa všetkým vráti to, čo im patrí“ (Lv 25) 
Keďže tento osobitný rok bol ohlasovaný špeciálnymi trúbami z baraních rohov, 
ktorým sa v hebrejčine hovorí „yobel“, prešlo toto meno do kresťanskej terminológie 
ako „jubileum“. V tomto čase sa majetky vracali ich starým vlastníkom, odpúšťali sa 
dlhy, prepúšťali otroci a pôda mohla oddychovať. 
  
Nech aj nás Pán obnoví a posvätí všetky úsila a námahy! 
 


